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PROTOKÓŁ NR 9/2024 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Programu Gospodarczego 

Rady Gminy Bełchatów 

 w dniu 09.12.2024 r. godzina 16:15 

 

Ad pkt 1. 

Otwarcie posiedzenia, przywitanie, stwierdzenie kworum. 

Otwarcia posiedzenia dokonała Pani Renata Jabłońska – Przewodnicząca Komisji 

Budżetu, i Programu Gospodarczego która powitała Radnych i zaproszonych gości oraz 

oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 5 członków 

Komisji Budżetu i Programu Gospodarczego, co wobec ustawowego składu Komisji 

wynoszącego 5 osób stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli zaproszeni goście zgodnie z listą obecności. 

 

Załącznik Nr 1 – lista obecności 

 

Pani Renata Jabłońska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Programu Gospodarczego 

przedstawiła porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia, przywitanie, stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie protokołu nr 7/2024. 

3. Zaopiniowanie projektu budżetu gminy na 2025 rok. 

4. Sprawy różne. 

5. Zakończenie posiedzenia. 

 

 

Załącznik Nr 2 – porządek obrad 

Ad pkt 2. 

Przyjęcie protokołu nr 7/2024 

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Przy braku uwag do protokołu, przechodzimy do 

głosowania. 

 

W głosowaniu wzięło udział 5 członków Komisji Budżetu i Programu Gospodarczego 

„za przyjęciem protokołu nr 7/2024 głosowało 5 członków Komisji, 0 „przeciw” oraz 
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0 „wstrzymało się” od głosowania. Wobec powyższego Przewodnicząca obrad 

stwierdziła, że protokół został przyjęty. 

 

Ad pkt 3. 

Zaopiniowanie projektu budżetu gminy na 2025 rok. 

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Skarbnika Małgorzata Łągiewska 

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Otwieram dyskusje 

Skarbnika Małgorzata Łągiewska: Przed posiedzeniem Komisji w dniu dzisiejszym, 

otrzymaliśmy opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej projektu budżetu na 2025 

rok oraz o Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023-2030.W opinii do projektu 

budżetu Izba wskazuje, że wątpliwość budzi treść §16 ust. 2 dotycząca przenoszenia 

wydatków między wydatkami bieżącymi i majątkowym. Skład Orzekający przypomina, iż za 

niezgodną z prawem należy uznać zmianę w planie wydatków budżetu dokonaną na 

podstawie upoważnienia udzielonego zgodnie z art. 258 ust. 1 pkt 1 ustawy o finansach 

publicznych, która spowoduje wykreowanie nowego zadania inwestycyjnego, jak również 

taką, która doprowadzi do likwidacji zadania ustalonego przez Radę – tych ograniczeń nie 

zawarto w we wskazanej części projektu. Jeżeli mamy takie wskazanie, to uważam, że należy 

taką zmianę wprowadzić do upoważnienia. Projekt uchwały ma jeszcze dwie sugestie w 

zakresie ponoszenia wydatków bieżących i zadbania o całkowite wykonanie poziomu 

założonych dochodów. Uwaga dotyczy również przystanków w rozdziale 60020 paragrafów 

wydatkowych związanych z wynagrodzeniami. Izba wskazuje, że powinny one być ujęte w 

rozdziale 75023. Dodatkowo Skład Orzekający zwraca uwagę na nieprawidłowe wskazanie 

rozdziału w części opisowej str. 20 Komendy Powiatowe Policji jest rozdział 75405, a winno 

być 75402 oraz nieprawidłowe wskazanie § w Załączniku nr 8 na kwotę 7,35 zł. Wskazane 

sugestie będą poprawione autopoprawką. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej 

opiniuje pozytywnie z uwagą projekt budżetu Gminy Bełchatów na 2025 rok. Jeśli chodzi o 

opinię Wieloletniej Prognozy Finansowej  Regionalna Izba Obrachunkowa wskazuje, aby 

założenia zawarte w projekcie uchwały wymagają przede wszystkim pełnej realizacji 

planowanych przez gminę dochodów bieżących oraz utrzymania zakładanego poziomu 

wydatków bieżących, w celu zachowania reguły wynikającej z art. 243 ustawy o finansach 

publicznych. Dodatkowo wskazuje, że zadłużenie gminy na koniec roku powinno wynosić 

37 883 650,04 zł., i zostało ustalone w oparciu o planowane wykonanie budżetu 2024 roku. 

Skład Orzekający zwraca uwagę na konieczność ujednolicenia nazwy zadania w dziale 801 
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rozdziale 80101 § 605 Rozbudowa ZSP w Kurnosie Drugim (budynek SP) z wykazem 

przedsięwzięć poz. 1.3.2.28. Podkreśla również, że założenia przyjęte w projekcie będą 

wymagały bieżącego monitorowania, w szczególności w zakresie realizacji wielkości 

dochodów bieżących z tytułu PIT i CIT oraz subwencji. Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej opiniuje pozytywnie z uwagą projekt uchwały w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2025-2030 Gminy Bełchatów. 

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Czy przy tak wysokim deficycie kolejne lata jak będą 

się kształtowały? 

Skarbnika Małgorzata Łągiewska: Założenia są optymistyczne, ale wtedy nie możemy 

wprowadzać nowych inwestycji. 

Radna Monika Sadura: Nie wiem czemu wprowadzamy obecnie nowe inwestycje, a nie 

kończymy tych, które są rozpoczęte, na przykład kanalizacja w Ławach.  

Skarbnika Małgorzata Łągiewska: Jeśli chodzi o kanalizację w Ławach, po konsultacji z 

Panią Kierownik to inwestycja jest etapowana. Jeden etap się zakończył i można przystąpić 

do kolejnego etapu.  

Radna Monika Sadura: Rozumiem, ale jeżeli wieś, która się skanalizowała praktycznie w 

ponad 90% to powinno się pójść dalej. Uważam, że na takich spotkaniach powinien być Wójt, 

czyli osoba, która przedstawia Komisji projekt. 

Radny Piotr Kotas: Wybrzmiało od Pani Kierownik, że czekamy z kanalizacją w Ławach na 

dotację z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i dlatego nie jest to ujęte w 

projekcie budżetu. 

Radna Monika Sadura: Dobrze, to dlaczego wprowadzona do projektu jest kanalizacja w 

Kałdunach – nowe zadanie? 

Skarbnika Małgorzata Łągiewska: Kanalizacja Kałduny-Dobrzelów jest dofinansowana z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska.  

Radna Monika Sadura: Rozumiem, ale dlaczego nie można było tego finansowania złożyć 

na Ławy? Zakończyć tą inwestycję i rozpocząć nową.  

Skarbnika Małgorzata Łągiewska: Proszę o zwrócenie się z pytaniem do referatu 

Pozyskiwania Środków. Jeśli chodzi o Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska to tam 

liczą się RLM-y i uzyskanie efektu ekologicznego.  

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Wpłynął wniosek Radnej Moniki Sadury, którego nie 

można uznać w związku z brakiem wskazania źródła finansowania, które mogłyby pokryć 

wspomniane we wniosku inwestycje.  

Radna Monika Sadura: Chciałabym zapytać jeszcze o OZE, czy w przyszłym roku będzie 
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dofinansowanie? 

Skarbnika Małgorzata Łągiewska: Jeśli chodzi o środki władne, to w tym roku nie 

przewidujemy dotacji do OZE. Będzie realizowany projekt, na który wnioski były 

przyjmowane online.  

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do 

zaopiniowania projektu budżetu gminy na 2025 rok. 

 

W głosowaniu wzięło udział 5 członków Komisji Budżetu i Programu Gospodarczego 

„za pozytywnym zaopiniowaniem projektu budżetu gminy na 2025 rok głosowało 4 

członków Komisji, 0 „przeciw” oraz 1 „wstrzymało się” od głosowania. Wobec 

powyższego Przewodnicząca obrad stwierdziła, że projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany. 

 

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Zgłaszam wniosek o rozszerzenie porządku obrad o 

wprowadzenie w pkt. 4 : Zaopiniowanie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2025-2030. Nie ma więcej uwag, przechodzimy do głosowania w sprawie zmiany porządku 

obrad. 

 

W głosowaniu wzięło udział 5 członków Komisji Budżetu i Programu Gospodarczego 

„za zmianą porządku obrad głosowało 5 członków Komisji, 0 „przeciw” oraz 

0 „wstrzymało się” od głosowania. Wobec powyższego Przewodnicząca obrad 

stwierdziła, że wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Porządek obrad po zmianie przedstawia się 

następująco: 

 

1. Otwarcie posiedzenia, przywitanie, stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie protokołu nr 7/2024. 

3. Zaopiniowanie projektu budżetu gminy na 2025 rok. 

4. Zaopiniowanie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2030. 

5. Sprawy różne. 

6. Zakończenie posiedzenia. 
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Ad pkt 4. 

Zaopiniowanie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2030. 

Przewodnicząca Renata Jabłońska: Przy braku głosów, przystępujemy do głosowania w 

sprawie zaopiniowania projektu uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 5 członków Komisji Budżetu i Programu Gospodarczego 

„za pozytywnym zaopiniowaniem projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2023-2030 głosowało 4 członków Komisji, 0 „przeciw” oraz 1 „wstrzymało się” od 

głosowania. Wobec powyższego Przewodnicząca obrad stwierdziła, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany. 

 

Ad pkt 5. 

Sprawy różne. 

W sprawach różnych: Radna Monika Sadura podziękowała za informację od Spółki, o którą 

wnioskowała. Zaznaczyła, że nie chciałaby przy kolejnym wniosku, czekać na odpowiedź tak 

długo i jeżeli sytuacja się powtórzy skorzysta z porady prawnej.  

 

Ad pkt 6. 

Zakończenie posiedzenia. 

  Przewodnicząca Renata Jabłońska stwierdziła, że porządek obrad Komisji Budżetu i 

Programu Gospodarczego został wyczerpany. Przewodnicząca Komisji podziękowała 

wszystkim za udział i zakończyła obrady. 

 

  Protokołowała      Przewodniczący 


